وزارة التعليم العالي و البحث العلمي جامعة الشاذلي بن جديد الطارف كلية العلوم السياسية و الحقوق قسم الحقوق

المستوى = سنة ثانية ماستر قانون جنائي و علوم جنائية

المقياس = مصطلحات انجليزية

الأستاذة = قصاب بشرى

السداسي= الأول

محاضرة رقم 08 مصطلحات قانونية انجليزية

جرائم الأعمال التي تنتمي لقانون العقوبات الأساسي

جريمة خيانة الأمانة = وهي من الجرائم الواقعة على الأموال وهي كل من اختلس و بدد بسوء نية أوراقا تجارية أو نقودا أو بضائع أو أوراقا مالية أو مخالصات أو أية محررات أخرى تتضمن أو تثبت التزاما أو أبراء لم تكن قد سلمت إليه إلا على سبيل الإجارة أو الوديعة أو الوكالة أو الرهن.

جريمة تبييض الأموال = وهي تحويل الأموال و نقلها او إخفاء حقيقتها او اكتساب و حيازة تلك الأموال مع العلم بأنها مستمدة من جريمة من جرائم المخدرات. عرفها المشرع الجزائري على أنها تحويل الممتلكات او نقلها مع علم الفاعل بأنها عائدات إجرامية.وهي إخفاء او تمويه الطبيعة الحقيقية للممتلكات او مصدرها.

جرائم التفليس في مجال الشركات

يعتبر إفلاس الشركة سببا غير عادي لانقضائها ففي حالة عدم التوصل الى تسوية قضائية مفضية الى الصلح بين الشركة و الدائنيين قد يكون الإفلاس ناتج عن غش او تدليس او إهمال و القيام بتصرفات غير مستقيمة

Business crimes that belong to basic penal code

The crime of breach of trust: it is one of the crimes against property .And it is anyone who embezzles and squanders in bad faith commercial papers, money, goods, securities, receipts or any other documents that establish or prove an obligation or release that were not delivered to him except as a lease or deposit or agency or mortgage.

The crime of money laundering: is the transfer of funds concealing their true nature or acquiring and possessing those funds with the knowledge that they are derived from a drug crime. The Algerian legislator defined it as the transfer of property with the perpetrator's knowledge that it is criminal proceeds .which concealing or disguising the true nature or source of the property

Bankruptcy crimes in the field of companies it is considered an unusual reason for its demise .in the event that a judicial settlement is not reached leading to reconciliation between the company and the creditors , the bankruptcy may be the result of fraud , deception ,negligence ,or improper conduct

Business crimes that belong to special criminal laws

- 1 Crimes of misuse of funds and management authorities in commercial companies: we find the legislator always pursuers managers and management bodies and criminalizes all actions that they may undertake that undermined the company's financial integrity, business power, or exploit the influence of it and their administrative powers
- 2 the crime of misuse of management powers in commercial companies: this crime is considered one of the crimes that also occurs during the exercise of management and management tasks and its is very close and closely related to the crime of misuse of company funds.

3 – Stock exchange crimes: criminal protection for the stock exchange requires the existence of a stock exchange and then following up on the stock exchange's activities and international tenders in the event of any criminal act being committed

جرائم الأعمال التي تنتمي للقوانين الجنائية الخاصة

- 1 جرائم إساءة استعمال أموال و سلطات الإدارة في الشركات التجارية = نجد المشرع دائما يلاحق المدراء و هيئات الإدارة و يجرم كل الأفعال التي يمكن ان يقوموا بها مساسا بالذمة المالية للشركة او التعسف في سلطاتها او استغلال نفوذهم و سلطاتهم الإدارية
- 2 جريمة إساءة استعمال سلطات الإدارة في الشركات التجارية = تعتبر هذه الجريمة من الجرائم التي تقع أيضا أثناء ممارسة مهام الإدارة و التسيير وهي شديدة التقارب و الصلة بجريمة إساءة استعمال أموال الشركة.
 - 3 جرائم البورصة = تقتضي الحماية الجنائية للبورصة وجود بورصة ثم متابعة أعمال البورصة و المناقصات العالمية في حالة ارتكاب اي فعل إجرامي.